

Organization Unit:	إدارة الصحة والسلامة Health & Safety Department	الوحدة التنظيمية:
Document title:	تعميم خارجي / External Circular	عنوان الوثيقة:
Doc Ref.	DM-PH&SD-CR54	رقم الوثيقة:



التاريخ: 22 أكتوبر 2020 Date: 22nd October 2020

External Circular (54)	تعميم خارجي رقم (54)
Regards Precautionary Measures for	بشأن الإجراءات الاحترازية الواجب اتباعها في منشآت
Hotels & Hospitality Sector	قطاع الفنادق والضيافة
(Updated on Protocols from 22 nd October 2020)	(تحديث البنود بدءاً من 22 أكتوبر 2020)

Dubai Municipality calls on all Hotels & Hospitality Sector in the Emirate of Dubai to comply with following:

- Increase the frequency of cleaning and disinfection throughout the operating period and focus on the following facilities:
 - Reception and waiting areas.
 - Restaurants area and their facilities.
 - Doors handle, staircase and escalators handrails.
 - Washrooms. (after every use)
 - Elevators buttons.
 - Wheelchairs and luggage trolleys.
 - Guest, training and meeting rooms.
- Conduct a thorough cleaning and disinfection process for the hotel prior to opening and receiving visitors in accordance to the <u>technical guidelines</u> for cleaning and <u>disinfection in the built environment</u> using <u>one of the</u> <u>approved companies for cleaning and disinfection</u> or by qualified staff.
- 3. Availability of hand sanitizer at different areas.
- Products used for hand sanitizing & for cleaning and sanitizing other areas must be registered through Dubai Municipality.
- 5. Performing an intensive cleaning and disinfection process throughout the day and at all hotel facilities
- Document all cleaning and disinfection processes including all used disinfectants.

الالتزام بمتطلبات بلدية دبي التالية: 1. زيادة دورية التنظيف والتطهير طيوال فتيرة تشيغيل

يتوجب على جميع منشآت قطاع الفنادق والضيافة في إمارة دبي

- منطقة الاستقبال والانتظار.
- منطقة المطاعم ومرافقها.
- مقابض الأبواب والسلالم الثابتة والمتحركة.

المنشأة، والتركيز على المرافق على التالية:

- دورات المياه. (بعد كل استخدام)
 - أزرار المصاعد.
- الكراسي المتحركة وعربات نقل الأمتعة.
- غرف النزلاء وغرف التدريب والاجتماعات.
- إجــراء عمليــة تنظيــف وتعقــيم شــاملة للفنــدق قبــل الافتتــاح واســتقبال الــزوار وفقــا لــدليل الإرشــادات الفنيــة لعمليـــات التنظيــف والتطهيـــر فـــي البيئـــة المشـــيدة باســـتخدام إحـــدى الشـــركات مـــن قائمـــة الشـــركات المعنيــة بأعمــال التنظيــف والتطهيــر أو مــن العــاملين المؤهلين بالفندق.
 - 3. توفير معقم اليدين في أماكن متفرقة من المنشأة.
- 4. يجــب أن تكــون المنتجــات المســتخدمة لتعقــيم اليــدين
 والمســتخدمة لعمليــة التنظيــف والتعقــيم مســجلة لــدى
 بلدية دي.
 - 5. القيام بعملية تطهير وتعقيم شاملة في المنشأة طوال اليوم وحسب كثافة النزلاء في جميع مرافق الفندق.
 - 6. توثيق جميع عمليات التنظيف والتطهير في سجلات التنظيف بما
 فى ذلك المواد المستخدمة فى التطهير.

تاريخ الإصدار :Issue date	22.10.2020	تاريخ الإصدار السابق Superseded Issue Date	رقم الإصدار (5) Version number	
(بيانات مفتوحة Classification (Open Data)		05.08.2020	Page 1 of 4	



Organization Unit:	إدارة الصحة والسلامة Health & Safety Department	الوحدة التنظيمية:
Document title:	تعميم خارجي / External Circular	عنوان الوثيقة:
Doc Ref.	DM-PH&SD-CR54	رقم الوثيقة:



- 7. Set necessary instructions for implementing and maintaining physical distancing (2 Meters) and provide markings on the elevator floor that indicates the safe physical distancing for users to stand on them whilst priority must be given to people of determination and pregnant women.
- 8. Staff should wear facemask & gloves and visitors should wear facemask and ensure changing them frequently to prevent cross-contamination.
- Housekeepers must wear gloves and mask and ensure non-occupancy of the room while performing housekeeping services, with a maximum of 2 Housekeepers at one time in room.
- Using disposable cups for serving visitors wherever possible.
- 11. Promote smart payment solutions (cards, online and other related means).
- 12. Mandatory regular contactless body temperature screening for the staff and guests during the day, the visitors and third party contractors & suppliers before entering.
- 13. Aware staff and guests, once developed flu symptoms, to stop working immediately, seek medical care right away and refrain allowing visitors with flu symptoms to enter the premises.
- Identify the isolation area for emergency use and staff training on response procedures.
- 15. Train all staff at the premises on Covid-19 and the requirements & procedures to be followed (pre-shift briefing to be held virtually wherever possible).

- 7. وضع الإرشادات اللازمة لتطبيق وتنظيم المسافات الآمنة للتباعد الجسدي (2 متر) وتوفير ملصقات على أرضيات المصاعد توضح مسافات التباعد الجسدي الآمنة للوقوف عليها وتكون أولوية استخدام المصاعد لذوى أصحاب الهمم والنساء الحوامل.
- الالتــزام بارتــداء القفــازات والكمامــات مــن قبــل العــاملين وارتــداء الكمامــات مــن قبــل الزائــرين مــع ضــرورة تغييرهــا بصفة دورية للحد من التلوث المتبادل.
- 9. يجـب علـى مـوظفي خدمـة الغـرف ارتـداء الكمامـات والقفـازات وضـمان عـدم إشـغال الغرفـة أثنـاء تـوفير خـدمات الغـرف، وبحـد أقصـى 2 موظـف خدمـة غـرف في وقت واحد في الغرفة.
- اسـتخدام الأكـواب الأحاديـة الاسـتخدام أثنـاء تقـديم الضـيافة للزوار قدر الإمكان.
- 11. تشـجيع الـدفع عبـر قنـوات الـدفع الذكيـة (البطاقـات، أو عبـر الإنترنت والوسائل الأخرى ذات الصلة).
- 12. الفحــص الإلزامــي لدرجــة حــرارة الجســم بــدون تلامــس بشــكل منـــتظم للمـــوظفين والنـــزلاء خـــلال اليـــوم، والزائـــرين والمقـــاولين والمـــوردين الخـــارجيين قبـــل دخول المنشأة.
- 13. توجيه الموظفين والنزلاء في حال ظهور أي أعراض إنفلونزا لمراجعة أقرب مركز صحي للفحص والعلاج، وعدم مزاولة العمل، وعدم السماح للزوار الذين يعانون من أعراض الانفلونزا بدخول المنشأة.
- 14. تحديــد موقـع للعــزل للاسـتخدام في الحــالات الطارئــة وتــدريب الموظفين على آلية الاستجابة.
- 15. تـدريب وتوعيـة جميـع المـوظفين في المنشـأة بمـرض كوفيـد-19 والإرشـادات والإجــراءات الواجــب اتباعهـا. (مــع ضــرورة التذكير بالإجراءات قبل بداية كل وردية عمل قدر الإمكان).

تاريخ الإصدار :Issue date	22.10.2020	تاريخ الإصدار السابق Superseded Issue Date	رقم الإصدار (5) Version number	
(بيانات مفتوحة Classification (Open Data)		05.08.2020	Page 2 of 4	



Organization Unit:	إدارة الصحة والسلامة Health & Safety Department	الوحدة التنظيمية:
Document title:	تعميم خارجي / External Circular	عنوان الوثيقة:
Doc Ref.	DM-PH&SD-CR54	رقم الوثيقة:



4 -	1 1 1 1	1	 	 . 1	- ! 1	

- 17. Holiday homes to adhere to this circular wherever applicable.
- 18. Adherence to all necessary operational requirements in regards to check-out to check-in intervals and operating hours as defined by DTCM at the premises.
- 19. The Hotel should refer to the Dubai Municipality website to select an accredited company for cleaning and disinfection as well as sterilization of equipment used during the sessions through the link (click here) or by contacting Dubai Municipality's command room by dialing 8004006.
- 20. Commitment to re-open facilities that have been issued with a circular to reopen only.
- 21. Adherence to the applied precautionary measures for listed activities below (if available) and as stated in the related issued circulars (click here), as per following:
 - Laundries, Circular No. (17)
 - Gents, Ladies and Kids Salons, Circular No.(43)
 - Food Establishments, Circular No.(45)
 - Retail and Whole- Sale shop, Circular No.(46)
 - Consumer products trading establishments, Circular No.(47)
 - Fitness Centers, Circular No.(50)
 - Valet Parking services, Circular No.(52)
 - Public beaches, Circular No. (55)
 - Public and Private swimming pool, Circular No.(56)
 - Massage and SPA services ,Circular No.(59)

- 16. توفير حاويات خاصة للتخلص من الكمامات المستخدمة.
 - 17. يتم الالتزام بهذا التعميم لبيوت العطلات حيثما ينطبق.
- 18. الالتـزام بجميـع المتطلبـات الضـرورية الخاصـة بفتـرات تسـجيل الوصـول وتسـجيل الخـروج في المنشـأة وسـاعات العمـل كمـا تم تعريفها من قِبَل دائرة السياحة والتسويق التجارى.
- 19. يتوجب على الفندق الرجوع الى الموقع الرسمي لبلدية دبي واختيار شركة تعقيم معتمدة للتنظيف والتطهير وتعقيم المعدات التي تم استخدامها اثناء الجلسات وذلك من خلال هذا الرابط (اضغط هنا) أو التواصل مع غرفة العمليات التابعة لبلدية دبي على الرقم 8004006.
- 20. الالتــزام بإعــادة افتتــاح المرافــق التــي صــدر لهــا تعمــيم بإعـــادة افتتاحهــا فقــط، والالتـــزام بمــا جــاء فــي تلـــك التعاميم.
- 21. الالتــزام بــالإجراءات الاحترازيــة المتبعــة فـي الأنشــطة أدنــاه (حـــال توفرهــا) وحســب مــا ورد فــي التعــاميم الصــادرة بهذا الشأن (اضغط هنا)، وحسب التالى:
 - المغاسل، تعميم رقم (17)
- · الصالونات الرجالية والنسائية وصالونات الأطفال، تعميم رقم (43)
 - المؤسسات الغذائية، تعميم رقم (45)
 - محال البيع بالتجزئة والجملة، تعميم رقم (46)
- مؤسسات تــداول المنتجـات الاســتهلاكية، تعمــيم رقــم
 (47)
 - مراكز اللياقة البدنية، تعميم رقم (50)
 - خدمة صف السيارات، تعميم رقم (52)
 - الشواطئ العامة، تعميم رقم (55)
 - المسابح العامة والخاصة، تعميم رقم (56)
 - خدمات المساج والسبا، تعميم رقم (59)

تاريخ الإصدار :Issue date	22.10.2020	تاريخ الإصدار السابق Superseded Issue Date	رقم الإصدار (5) Version number	
(بيانات مفتوحة Classification (Open Data)		05.08.2020	Page 3 of 4	



Organization Unit:	إدارة الصحة والسلامة Health & Safety Department	الوحدة التنظيمية:
Document title:	تعميم خارجي / External Circular	عنوان الوثيقة:
Doc Ref.	DM-PH&SD-CR54	رقم الوثيقة:



22. Adherence with <u>Technical Guidelines for Labor</u>
<u>Accommodation Compliance</u> and Work Permit and precautionary measures for labor accommodations, transportations, and working at construction sites.

22. الالتـزام بمـا جـاء في <u>دليـل الإرشـادات الفنيـة في المسـاكن</u> <u>العماليــة</u> ومـا جـاء في دليــل تصــريح العمــل والإجــراءات الاحترازيـــة الواجــب اتباعهـا فــي ســكن وحــافلات نقـــل العمال والمواقع الإنشائية.

- 23. Adherence with DTCM guidelines and protocols for Social Gatherings/Weddings/Private parties.
- 23. الالتــزام بمــا جــاء فــي الأدلــة الإرشــادية والبروتوكــولات الصــادرة عـــن دائــرة الســياحة والتســويق التجـاري والمتعلقــة بالتجمعــات وحفــلات الزفــاف والحفــلات الخاصة.
- These measures are valid till further notice and regular inspections will be conducted to ensure adherence to this circular, where non-compliant establishments will be violated according to the enforced rules.
- ❖ هـذه الإجـراءات سـارية حتـي إشـعار آخـر وسـيتم المتابعـة
 مـن خـلال التفتـيش للتأكـد مـن الالتـزام بمـا ورد أعـلاه
 وسـيتم مخالفـة المؤسسـات الغيـر ملتزمـة وفقـا
 للضوابط المعمول بها.

ehcinspection@dm.gov.ae

8004006

For further information or enquiries, kindly contact Environmental Health Section للمزيد من المعلومات أو الاستفسارات، يمكنكم التواصل مع قسم الصحة البيئية

www.dm.gov.ae

Health & Safety Department

www.dm.gov.ae

إدارة الصحة والسلامة

تاريخ الإصدار :Issue date	22.10.2020	تاريخ الإصدار السابق Superseded Issue Date	رقم الإصدار (5) Version number	
(بيانات مفتوحة Classification (Open Data)		05.08.2020	Page 4 of 4	